

中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 27 卷 第 10 期 2010 年 10 月 20 日

主管

四川省卫生厅

主办

中国卫生事业管理杂志社

协办单位

成都中医药大学附属医院
成都铁路中心医院
川北医学院附属医院
德阳市人民医院

名誉主编

殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主编

范昕建

副主编

修瑞龄 石应康 郑小华

总发行人、社长

李晓淳

总编辑

刘书文

英文编辑

饶朝龙

编辑

郭秀梅 方晓明 付亮
贾睿 李苑

编委

马晓 方文均 方勇
毛颖 毛正中 王禄生
付华 石应康 任建新
刘兴柱 吕玉波 孙涛
成功 朱士俊 李有柱
李明利 陈拥军 陈安民
陈志兴 周学东 易学明
林琦远 林曙光 钟森
罗五金 范兵 范关荣
范昕建 郑小华 修瑞龄
姚大力 姚有贵 赵文清
赵鲁平 周京国 郝模
饶克勤 高宁 高建民
耿仁文 黄从新 景琳
廖斌 蔡仁华 雷跃昌
樊晋川 金家贵 樊均明
戴建平 唐刘红 燕纯伯

发行部负责人:付亮

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部
观点,如有印刷质量问题,请向本刊发
行部调换

目次

探索与改革

- 公益性的回归路径:公共利益视角下的我国医疗改革 周业勤 (652)
医疗费用控制模式博弈分析 林晨蕾 (654)
重大交通事故成批伤员的紧急救援 刘家敏 萧峰玲 (657)

社区卫生服务管理

- 医改和城乡统筹背景下,加强社区卫生服务能力建设的思考
..... 雷明明 冯泽永 苏巧莲 (658)
北京市社区卫生服务中心基本状况及得到综合医院对口支援的方式与成
效分析 郭艾花 周婧 肖渊等 (660)

医院管理

- 大型综合性医院的战略采购实施 程述森 石应康 (662)
四川省基层医疗机构门诊处方用药情况调查分析
..... 应桂英 吕宇 甘华平等 (665)
信息化在医院人力资源管理中应用的探讨 王永芳 (668)

医疗市场

- 浅议我国医疗责任保险体制 廖晨歌 (669)
惠民医院住院医疗保险患者医疗费用分析 涂奇军 卞鹰 (671)

药事管理

- 农村基本药物流通安全研究 王素珍 李坦英 陈和利 (674)
加拿大药品专利链接制度对我国的启示 肖建玉 沈爱玲 (677)

卫生行政管理

- 临床路径推广中的单病种付费制度研究 王顺利 (680)

编辑出版
中国卫生事业管理杂志社
电 话
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@ wssygl. com
地 址
四川省成都市下汪家拐街19号
邮政编码
610041
发 行
成都市邮局
发行范围
国内公开发行
订 阅 处
全国各地邮局
邮发代号
62—66
印 刷
成都双流鑫鑫印务有限公司
出版日期
2010年10月20日
国际标准刊号
ISSN1004—4663
国内统一刊号
CN51—1201/R
广告经营许可证
5100004000361
定 价
7.00元
Sponsor
Ministry of Health of the P. R. China
Editor Publishing House of Chinese
Heath Service Management
Tel
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@ wssygl. com
Address
19 Xia Wangjiaguait, Chengdu, Sichuan, P.
R. C
Post Code
610041
Domesitic
China Local Post Office P. O. Code 62—
66
Periodical Registration
ISSN1004—4663
CN51—1201/R
Price
RMB 7.00 Percopy
Publication Date
October. 20,2010

改善医师执业环境 维护医师合法权益	
..... 唐乾利 桂雄斌 卢健祺 等 (682)	
我国现阶段医疗控费策略执行效果情景分析	
..... 何国忠 马敬东 肖 嵩 (684)	
卫生法制	
中医医师执业范围的分析与探索	谢秀丽 卢传坚 李 慧 (686)
防御性医疗行为刍议	陈王华 沈春明 (688)
农村卫生管理	
从认知度和关注度讨论参合农民对新农合的监管问题	
..... 张忠元 张媚 杨幼平等 (689)	
我国农村与城市养老现状的比较分析	
..... 朱媛媛 李士雪 吴 敏 等 (692)	
医学教育与科研管理	
医疗保险本科教学课程设置研究 ... 汤质如 江启成 李绍华 等 (694)	
发挥中医药院校特色和优势 找准服务社会主义新农村建设的对接点 ...	
..... 王 晨 李 勇 李丹凌 (696)	
在医学伦理学教学中实施医德养成教育	邹 苏 (698)
医学生和谐医患关系意识培养实践研究	李正关 (700)
社会医学	
硕士研究生心理健康问题防控对策的定性研究	
..... 李 鹏 王 宏 李 巍 等 (702)	
现代医学模式视角下的中西医结合	张艳萍 (705)
公共卫生管理	
农村地区孕产期保健健康教育技能培训社区干预效果的流行病学和社会	
学评价	黄 锐 陶芳标 刘 浏 等 (708)
慢性病健康管理必要性的实证性研究	
..... 王淑康 李士雪 罗司军 (713)	
其 它	
27 张高危妊娠筛查表的比较分析 ... 白 鸽 吕 军 李笑天 等 (716)	

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT VOL. 27 NO. 9, 2010 CONTENTS IN BRIEF

Discussing the Commonweal Character of Chinese Reform of Medical and Health Care System in View of Public Interest.	Zhou Ye - qin. (652).
Analyzing the Game in Medical Cost Control Mode.	Lin Chen - lei. (654)
Discussing the Emergent Relief on the Wholesale Wounded in Serious Traffic Accidents.	Liu Jia - min, et al. (657)
Thinking on Strengthening the Construction of Community Health Services Ability under the Background of Medical System Reform and Overall Medical Insurance System in Rural and Urban Areas.	Lei Ming - ming, et al. (658)
Analyzing the Status of Community Health Services Centers in Beijing and the Effect of Counterpart Assistance from General Hospitals.	Guo Ai - hua, et al. (660)
Discussing the Implementation of Strategic Purchase in General Hospitals.	Cheng Shu - sen, et al. (662)
Surveying the Status of Outpatient Prescription in Grass Roots Medical Institutions of Sichuan Province.	Ying Guiying, et al. (665)
Discussing the Application of Informatization in Hospital Human Resources Management.	Wang Yong - fang. (668)
Discussing the Chinese Medical Liability Insurance System.	Liao Chen - ge. (669)
Analyzing the Medical Costs of Inpatients with Medical Insurances in Non - Profit Hospitals with Low Price.	Tu Qi - jun, et al. (671)
Studying the Security of Basic Pharmaceuticals Circulation in Rural Areas.	Wang Su - zhen, et al. (674)
Enlightenment from Canadian Drug Patent Linkage System on China.	Xiao Jian - yu, et al. (677)
Studying On Diagnostic Related Groups - Based Payment System in Promotion of Clinical Pathways.	Wang Shun - li. (680)
Improving the Environment of Medical Practice and Safeguarding Doctors' Lawful Rights.	Tang Qian - li, et al. (682)
Analyzing the Effect of Presently Implementing Medical Cost Controlling Strategy.	He Guo - zhong, et al. (684)
Analyzing and Exploring the Range of Chinese Medicine Practice.	Xie Xiu - li, et al. (686)
Discussing the Defensive Medical Treatment.	Chen Wang - hua, et al. (688)
Discussing the Participants' Supervising on the New Rural Cooperative Medical System in View of Cognition and Attention. ...	Zhang Zhong - yuan, et al. (689)
Comparatively Analyzing the Status of Endowment Insurance in Rural and Urban China.	Zhu Ai - ai, et al. (692)
Studying On Setting Up Undergraduate Courses for the Major of Medical Insurance.	Tang Zhi - ru, et al. (694)
Developing the Characteristic and Superiority of Traditional Chinese Medicine and Capturing the Binding Point to Service the Construction of Socialist New Countryside.	Wang Chen, et al. (696)
Implementing the Cultivation of Medical Ethics in the Course of Hodegetics.	Zou Su. (698)
Studying the Practice of Cultivating Medical Students' Consciousness of Harmonious Relationship between Doctors and Patients.	Li Zheng - guan. (700)
Qualitative Study of Preventing and Controlling Graduate Students' Mental Health Problems.	Li Juan, et al. (702)
Discussing the Traditional Chinese and Western Medicine in View of Modern Medical Model.	Zhang Yan - ping. (705)
Epidemiology and Sociology Evaluation on Health Education Intervention Effect of Skill Training for Alternative Maternal Health Care in Rural Communities.	Huang Kun, et al. (708)
Empirical Study on the Necessity of Health Management for Chronic Diseases.	Wang Shu - kang, et al. (713)
Comparative Analysis of 27 Cases of High Risk Pregnancy Screening Scales.	Bai Ge, et al. (716)
